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2012  
 
Komende zondag, 22 januari, staat de tweede leerdienst gepland rond het thema ‘Wat staat ons te 
wachten?’. Ook voor deze preek kan weer worden meegedacht en gesproken. Hiervoor bent u 
welkom op donderdag 19 januari is er van 20‐22 uur in ‘de bron’. Een andere mogelijkheid is om uw 
gedachten/vragen bij het preekonderwerp te mailen naar predikant@debronhg.nl (graag uiterlijk 
donderdag 19 januari om 18.00 uur!). 
Omdat de gezamenlijke preekvoorbereiding wat laat in de week is (vrijdag hoop ik de preek te 
schrijven), geef ik hieronder weer wat volgens mij de uitleg van het bijbelgedeelte is. De bespreking 
kan dan vooral gaan over de verwerking en toepassing hiervan, en dus ook de boodschap van de te 
houden preek hierover. 
 
Thema: De grote verdrukking – Matteüs 24:15‐28 
Jezus trekt in vers 15 de conclusie uit het voorgaande (zie het woordje ‘dus’). Dat betekent dat hier  
geen nieuw onderwerp wordt aangesneden. De boodschap is: als dit te gebeuren staat, wat moeten 
jullie dan doen? De ‘verwoestende gruwel’ slaat kennelijk terug op de verwoesting van de tempel, dé 
grote schok voor Jezus’ discipelen in vers 2 en 3. Was de tempel immers niet het middelpunt van alle 
Joodse verwachtingen over het vrederijk dat zou komen? (zie de vorige preek; 
http://t.co/MtMTmjwy) Nu die tempel echter met de grond gelijk zal worden gemaakt, betekent dit: 
vluchten! Zoals eens Lot uit Sodom, met achterlating van al zijn spullen. Nu zal met Jeruzalem in feite 
hetzelfde gebeuren. Zelfs het meest heilige moet er aan geloven. Als je de profetieën van Daniël 
goed leest, zegt Jezus, ontdek je dat dit daar al is voorzegd (Daniël 9:26‐27).  
Je zult rond die verwoesting van Jeruzalem (70 nC) maar net zwanger zijn, of een kind aan de borst 
hebben. Dan is vluchten een stuk moeilijker, en word je in alle haast zomaar aan je lot overgelaten 
door de rest. Of stel dat het winter is, en je kunt niet nog gauw even wat warme spullen uit je huis 
halen. En een vlucht op sabbat was op zich wel geoorloofd, maar maakt de pijn alleen maar groter: 
uitgerekend op de dag van de rust die God geeft staat je leven compleet op z’n kop, en is de rust ver 
te zoeken! 
Met deze verwoesting van stad en tempel wordt een tijd ingeluid van ‘enorme verschrikkingen’. De 
stormbal wordt gehesen! Letterlijk spreekt Jezus hier over een ‘grote verdrukking’ (enkelvoud!). 
Daarvan zegt Hij vervolgens dat zoiets er nog nooit is geweest en ook nooit meer zal zijn. Oftewel: 
met de verwoesting van Jeruzalem in 70 nC wordt de grootste verdrukking aller tijden ingeluid! 
Vandaar dat verderop in het Nieuwe Testament ook gesproken wordt over ‘de verdrukking’. Een 
mooi voorbeeld is Openbaring 1:9, waar letterlijk staat: “Ik, Johannes, uw broeder en deelgenoot in 
de verdrukking en het koninkrijk en het standhouden in/door Christus Jezus.” Over dat standhouden 
had Jezus het al gehad in Matteüs 24:13: “Maar wie standhoudt tot het einde, zal worden gered.” 
Zowel dit woord ‘standhouden’ in vers 13, als het woord ‘verdrukking’ in vers 21 komen terug in 
Openbaring 1:9, en blijken daar helemaal bij elkaar te horen, en te gaan over de huidige tijd (waar 
Johannes en zijn broeders op dat moment in verkeren). Sterker nog: ook het koninkrijk hoort hierbij. 
Johannes en zijn mede‐christenen delen in de grote verdrukking èn het koninkrijk èn het 
standhouden in Jezus’ naam. Wie verdrukking zegt, zegt Koninkrijk van God, en wie Koninkrijk van 
God zegt, zegt ook: volhouden nu! (zie ook Opb.7:14: ook hier staat letterlijk ‘zij komen uit de grote 
verdrukking’). 
Het is maar goed dat deze tijd van ‘de grote verdrukking’ verkort wordt, zegt Jezus. Anders zou geen 
enkel mens worden ‘gered’ (zelfde woord als in vers 13). Ook hier had Daniël al over gesproken. Bij 
hem heet het ‘de helft van de week’ (Dan.9:27), oftewel: 3 ½ dag. In Openbaring heet dit vaak: ‘tijd, 
tijden en een halve tijd’: 1 tijdvak + 2 tijdvakken + ½ tijdvak = 3 ½ tijdvak. Heel duidelijk wordt dit in 
Openbaring 12:14. De draak is uit de hemel gegooid toen Jezus naar de hemel ging, en de vrouw 
vlucht dan naar de woestijn waar ‘gedurende een tijd en twee tijden en een halve tijd’ voor haar 
wordt gezorgd. Dit wordt aangekondigd als een zware tijd: “Juich, hemel, en allen die daar wonen! 
Maar wee de aarde en de zee: de duivel is naar jullie afgedaald! Hij is woedend, want hij weet dat hij 



geen tijd te verliezen heeft.” (Opb.12:12) Dit komt volledig overeen met wat Jezus voorzegt in 
Matteüs 24: het zal een tijd zijn van enorme verschrikkingen, zoals er sinds het ontstaan van de 
wereld tot dan toe nooit geweest zijn en er ook niet meer zullen komen (Matt.24:21). Het is maar 
goed dat die tijd zal worden verkort, zoals ook Daniël al sprak over een hálve week.  

(Hoe dit precies zit, blijkt voor velerlei uitleg vatbaar. Maar zou je hierbij niet Lucas 18:1‐8 kunnen betrekken? Ook 
daar zegt Jezus dat God ‘zijn uitverkorenen’ (zie Matt.24:22) zeker recht zal verschaffen die dag en nacht tot Hem 
roepen, en hen echt niet zal laten wachten. De vraag is dan wel: zal de Mensenzoon als Hij komt nog geloof 
vinden op aarde? God wacht niet wanneer gelovigen intensief tot Hem roepen om recht. Maar roepen die 
gelovigen wel zo intensief tot Hem? Vergelijk dit ook met 2 Petrus 3:12: wij kunnen het aanbreken van Gods dag 
bespoedigen!) 

Waar zullen die verschrikkingen dan wel niet uit bestaan? Eerder had Jezus al gesproken over 
onderdrukking, haat en dood van zijn volgelingen (Matt.24:9). Dát waren volgens Hem pas weeën 
van de eindtijd. Terwijl wij (net als de mensen toen kennelijk) bij die weeën eerder denken aan 
oorlogen, hongersnoden en aardbevingen. Maar Jezus zegt: dat alles is slechts het begin van de 
weeën (Matt.24:8). Hij bedoelt: dat alles is nog niks met wat júllie te wachten staat, als je Mij volgt! 
Ook nu Jezus met zoveel woorden spreekt over de grote verdrukking richt Hij zich tot diezelfde ‘jullie’ 
(Matt.24:23). Juist leerlingen van Jezus zullen worden geconfronteerd met válse messiassen, letterlijk 
staat er: pseudo‐christussen. Dat zijn dus mensen binnen de kerk die verwijzen naar Jezus 
(indrukwekkende tekenen en wonderen), maar hun boodschap verraadt hen: ze spreken niet als 
Jezus (zie Openb.13:11‐18). Het grote gevaar schuilt kennelijk hier dat je glorie in plaats van lijden 
verwacht in de kerk. Glitter en glamour, we kunnen in de wereld almaar meer, de techniek staat voor 
niets (zie Openb.13:1‐10). En datzelfde ‘imponeren’ dringt nu ook binnen in de kerk. Jezus vraagt er 
nadrukkelijk aandacht voor: “Let op, ik heb jullie gewaarschuwd!” (Matt.24:25)  
Als Mijn glorie écht komt, zegt Jezus, dan is er geen twijfel meer mogelijk: net als de bliksem alles en 
iedereen verlicht zal ook alles en iedereen á la minute in de gaten hebben dat Ik er aan kom! 
Aasgieren komen af op een lijk, niet op iemand die leeft. Als mensen dus als aasgieren ergens op 
afvliegen, in de kerk al net als in de wereld – dan weet je: dit is foute boel, hier moet je niet zijn – ook 
al beweert iedereen juist van wél! Het Koninkrijk van God komt juist daar waar jullie als leerlingen 
van Mij in de verdrukking komen. Waar je je kruis (!) op je neemt, en Jezus volgt. 
Een belangrijke tekst hierbij is 2 Tim.3:12: “Allen die vroom en in eenheid met Christus Jezus willen 
leven, zullen worden vervolgd.” Lees je deze woorden in hun verband, dan zie je dat Paulus het ook 
hier heeft over een zware tijd. “Weet dat de laatste dagen zwaar zullen zijn.” (2 Tim.3:1) Hier ontdek 
je ook nog meer waarin dat zware dan zit: niets is meer heilig, het genot zullen ze meer liefhebben 
dan God, ze zullen de schijn van vroomheid ophouden, maar de kracht ervan miskennen.” Zie je hoe 
de duivel hier de kerk binnendringt met pseudo‐christussen? Het lijkt allemaal heel mooi en heel 
vroom. Maar de kracht is eruit. Vandaar dat Paulus één duidelijke oproep heeft: “Keer je af van zulke 
mensen.” (2 Tim.3:5,slot) Zoals destijds Jezus’ volgelingen moesten vluchten uit Jeruzalem, wèg bij 
alle schijn‐vroomheid waarover Gods oordeel kwam – zo moeten Jezus’ volgelingen ook vandaag 
wegvluchten bij alle schijn‐vroomheid. In 1 Tim.6:11 gebruikt Paulus ook létterlijk het woord 
‘vluchten’ (vorige vertaling): “Gij daarentegen, o mens Gods, ontvlucht deze dingen…” (zie ook 
Zondag 33 HC, antw.89) Klinkt in Openbaring 18:4 niet precies diezelfde oproep: “Ga weg uit die 
stad, mijn volk, zodat je geen deel hebt aan haar zonden en ontkomt aan de plagen die haar zullen 
treffen.” Zoals eens Lot moest vluchten uit het goddeloze Sodom, zo moeten wij vandaag vluchten 
uit een manier van leven die heel de samenleving doordrenkt en zelfs doordringt in de kerk: de 
manier van leven van ‘Babylon’, waarin mensen hun eigen toren maken om de boel bij elkaar te 
houden (Gen.11), in plaats  van in alle zwakheid hun kracht te zoeken bij de Naam van God, en van 
Jezus (Opb.14:1). Een sterke oproep in een tijd waarin overduidelijk wordt dat Babylon al gevallen is: 
de economie waar Openbaring 18 vol van  is. Doe hier geen moment langer meer aan mee, maar ga 
radicaal achter Jezus aan! “Streef naar rechtvaardigheid, vroomheid, geloof, liefde, volharding en 
zachtmoedigheid. (…) Draag de rijken van deze wereld op niet hoogmoedig te zijn en hun hoop niet 
in zoiets onzekers te stellen als rijkdom, maar op God, die ons rijkelijk van alles voorziet. En draag 
hun op om goed te doen, rijk te zijn aan goede daden, vrijgevig, en bereid om te delen. Zo leggen ze 
een stevig fundament voor de toekomst, en winnen ze het ware leven.” (1 Tim.6:11,17‐19)  


